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Z á p i s  
ze 16. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

6. června 2022, od 15.00 hod., v sídle Královéhradeckého kraje, Pivovarské nám. 1245, 

v jednací místnosti Karla Poláčka – P1.905  

Přítomni: dle prezenční listiny 

Omluveni: p. Havlena, MUDr. Martinov, MVDr. Ungerová, MUDr. Veselý, PhDr. Štěpán Ph.D. 

Program jednání: 

  1.  Zahájení  

  2.  Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

  3.  Aktuální informace k epidemické situaci v Královéhradeckém kraji a koordinace 

pomoci Ukrajině  

  4.  Finanční toky do oblasti zdravotnictví – analytické výstupy z oblasti ekonomických 

dat  

  5.  Návrh na úpravu vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2022 

u nemocnic Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje a.s.  

  6.  Návrh na poskytnutí individuální dotace Nadačnímu fondu pro podporu Fakultní 

nemocnice Hradec Králové na "Realizaci stipendijních programů NF pro podporu 

Fakultní nemocnice Hradec Králové pro školní roky 2021/22 a 2022/23".  

  7.  Návrh na poskytnutí individuální neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu 

fondu Královéhradeckého kraje na realizaci projektu "Stipendijní programy 

Zdravotnického nadačního fondu Královéhradeckého kraje  

  8.  Návrh na schválení příslibu profinancování služby „Zajištění protialkoholní a 

protitoxikomanické záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 

2023–2025“.  

  9.  Nabídka nepotřebného majetku svěřeného příspěvkové organizaci Zdravotnická 

záchranná služba Královéhradeckého kraje - STAŽENO  

  10.  Různé  

  11.  Závěr  

 

 

K bodu 1 

Zahájení 

Jednání 16. výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájila v 15.00 hod 

Ing. Kracíková, předsedkyně výboru. Přivítala všechny přítomné členy výboru a hosty. Dále 

konstatovala, že dle počtu 10 členů výboru, je výbor usnášeníschopný a dále řídila jednání 

výboru. 

 

 

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů 

Předsedkyně výboru podala návrh na: 

I. Schválení navrženého programu 16. jednání výboru zdravotního,  

Předsedkyně výboru seznámila přítomné s navrženým programem 16. jednání výboru 

zdravotního, dále podala návrh na vypuštění bodu 9), z důvodu stažení z programu Rady 

KHK a nedopracování materiálu. Tento bod bude po dopracování předložen 

do mimořádného, zatím neurčeného zasedání Rady KHK a teprve poté v konečné podobě 

předložen do programu jednání Zastupitelstva KHK. Předsedkyně výboru se zeptala  

přítomných členů výboru na další připomínky k navrženému programu.  

 

 



 2 

MUDr. Plzák požádal o informaci o aktuálním stavu nemocničního informačního 

systému. Toto téma bude zařazeno v bodě 10) Různé. 

  

II. Ověřovatelem zápisu byl navržen prof. MUDr. Jan Čáp., CSc. 

III. Schválení hostů: nevržena Ing. Radmila Velnerová, vedoucí Odboru analýz a podpory 

řízení KÚ KHK 

 

Hlasování: 

Pro  - 10             

Proti  - 0                   

Zdržel se - 0   

 

USNESENÍ 16/50/2022/VZ 

Výbor zdravotní zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  návrh programu 16. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje, s vypuštěním bodu 9), který nebyl dopracován a byl stažen i z programu 

jednání Rady KHK  

II.  s c h v a l u j e  

  ověřovatelem zápisu prof. MUDr. Jan Čápa., CSc.  

III. s c h v a l u j e  

  Ing. Radmilu Velnerovou, hostem na 16.jednání výboru zdravotního Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje 

 

 

K bodu 3 

Aktuální informace k epidemické situaci v Královéhradeckém kraji a koordinace pomoci 

Ukrajině  

Informaci podal Mgr. Halajčuk, doplnil MUDr. Fink,  

Situace nákazy covidem je stabilní, nijak nekolísá – počty hospitalizovaných s tímto 

onemocněním jak v krajských nemocnicích, tak ve Fakultní nemocnice HK, jsou velmi nízké 

celkem do 20 osob.  

Pomoc Ukrajině - celkový počet ošetřených pacientů z řad ukrajinských uprchlíků je v krajských 

nemocnicích kolem 160 osob z toho 10% je hospitalizovaných na různých odděleních nemocnic. 

Stabilizovala se i situace na KACPU, kde je přijímáno podstatně méně uprchlíků, z tohoto 

důvodu se omezila i doba provozu. 

Diskuse: doc. MUDr. Heger CSc. , MUDr. Mašek, Ing. Kracíková, MUDr. Fink 

 

Členové výboru vzali podané informace na vědomí 

 

 

K bodu 4 

Finanční toky do oblasti zdravotnictví – analytické výstupy z oblasti ekonomických dat  

Prezentace Ing. Velnerová, vedoucí odboru analýz a podpory řízení KÚ KHK 

Ing. Velnerová, uvedla že prezentace je předvedena na základě požadavku náměstka hejtmana 

JUDr. Ing. Cogana Ph.D.  Vizuálně prezentovala ekonomické ukazatele hospodaření kraje a dále 

konkrétně za oblast zdravotnictví.  

Byly prezentovány oblasti: Příjmů a výdajů, sdílených daní, investic, dluhů, stavu bankovních 

účtů za náš kraj v porovnání s ostatními kraji v ČR. 
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Za oblast zdravotnictví: Výdaje a příjmy, investice celkem, investice do nemocnic, výdaje 

rozpracované dle jednotlivých kritérií (odvětví, nemocnice, lůžková péče, příspěvkové 

organizace, a další). 

Členy výboru pak seznámila s fungováním krajského datového portálu: www.datakhk.cz. Portál 

funguje 5 měsíců a získal i ocenění za přínos, kvalitu a provedení. Na portálu jsou uvedena 

aktuální otevřená data, mapy, statistiky, analýzy, informace z Královéhradeckého kraje (pomoc 

Ukrajině, aktuální covidová data a další). 

 

Diskuse:  

doc. MUDr. Heger CSc. - dotaz, zda jsou tyto informace podány za odbor zdravotnictví nebo za                    

                                          odbor ekonomiky. 

Ing. Velnerová - za odbor ekonomiky, který pracuje s rozpočtovou skladbou a s monitorem státní  

                            pokladny pro porovnání dat s ostatními kraji. 

MUDr. Mašek  - doporučení a poznámky k objektivnímu porovnávání dat Zdravotnických 

                          záchranných služeb.  

Další diskuse:  

Získávání údajů, podkladů, objektivita, míra srovnatelnosti a aktuálnost předkládaných dat. 

 

Členové výboru vzali podané informace na vědomí 

Prezentace byla po jednání výboru zaslána všem členům VZ a stálým hostům. 

 

 

K bodu 5 

Návrh na úpravu vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2022 u 

nemocnic Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje a.s.  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnil MUDr. Fink 

Královéhradecký kraj v roce 2010 poprvé uzavřel s vybranými zdravotnickými zařízeními v kraji 

smlouvy o závazku veřejné služby a podmínkách poskytnutí vyrovnávací platby za plnění 

závazku veřejné služby. Do roku 2015 byly smlouvy o závazku veřejné služby a podmínkách 

poskytnutí vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavírány s platností vždy na 1 

rok. Od roku 2016 jsou smlouvy uzavřeny na období 10 let, tedy do roku 2025.   

Z uzavřených smluv s jednotlivými zdravotnickými akciovými společnostmi – nemocnicemi 

vyplývá, že konkrétní výši vyrovnávací platby pro příslušný rok stanoví kraj svým rozhodnutím 

(rozhodnutí Zastupitelstva Královéhradeckého kraje).  

Odbor zdravotnictví obdržel v listopadu 2021 žádosti jednotlivých nemocnic ZH KHK a. s. o 

poskytnutí vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby na rok 2022 v celkové výši 

395,09 mil. Kč.  Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje usnesením ZK/9/583/2021 dne 6. 12. 

2021 stanovilo rozdělení 115,738 mil Kč za plnění závazku veřejné služby v roce 2022 

nemocnicím koncernu Zdravotnický holding Královéhradeckého kraje a.s.  (dále jen „ZH KHK 

a. s. “). V březnu roku 2022 Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje usnesením ZK/11/762/2022 

schválilo navýšení vyrovnávacích plateb o 60,419 mil. Kč v souvislosti s bezprecedentním 

nárůstem cen energií.  

Reálná výše ekonomické ztráty činností zahrnutých do smluvního vztahu závazku veřejné služby 

je ovlivněna mnoha faktory. V současné době je hospodaření nemocnic výrazně negativně 

ovlivněno vysokou mírou inflace. Předseda představenstva ZH KHK a. s. podal podnět 

k navýšení vyrovnávacích plateb za závazek veřejné služby plněný v roce 2022 

jednotlivými nemocnicemi.  Návrh na rozdělení vyrovnávací platby mezi jednotlivé nemocnice 

v roce 2022 je v poměru výše ztrát, které byly vykázány v roce 2019 (bez započtení vyrovnávací 

http://www.datakhk.cz/
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platby). Návrh byl schválen představenstvem společnosti Zdravotnický holding 

Královéhradeckého kraje a. s.  

Orgánům kraje je předkládán návrh na úpravu vyrovnávacích plateb roku 2022 - navýšení 

celkově o 115 738 000 Kč. 

Navýšená část vyrovnávací platby bude jednotlivým nemocnicím uvolňována postupně 

v závislosti na jejich ekonomické situaci. Pokud by se v posledním čtvrtletí roku 2022 ukázalo, že 

ekonomická situace nemocnic nevyžaduje vyrovnávací platbu ve schválené výši, bude orgánům 

Královéhradeckého kraje předložen k projednání materiál, kterým bude možné snížit celkovou 

vyrovnávací platbu pro rok 2022. 

Finanční prostředky ve výši 115,738 mil. Kč jsou alokovány v kap. 15 – zdravotnictví a 

v případě přijetí usnesení budou uvolněny jako neinvestiční transfery a.s.  

 

Bez diskuse 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 10             

Proti  - 0                    

Zdržel se - 0   

 

USNESENÍ 16/51/2022/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit návrh na úpravu vyrovnávacích plateb za plnění závazku veřejné služby v 

roce 2022 pro Oblastní nemocnici Náchod a.s., Oblastní nemocnici Jičín a.s., Oblastní 

nemocnici Trutnov a.s. a Městskou nemocnici a.s. následovně: 

a) Oblastní nemocnici Náchod a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 50.270.115 Kč, 

b) Oblastní nemocnici Jičín a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 32.731.824 Kč, 

c) Oblastní nemocnici Trutnov a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 25.903.074 Kč, 

d) Městské nemocnici, a.s. - navýšení vyrovnávací platby o 6.832.987 Kč, 

s tím, že navýšená část vyrovnávacích plateb bude jednotlivým nemocnicím 

uvolňována postupně v závislosti na ekonomické situaci příslušné nemocnice  

 

 

K bodu 6 

Návrh na poskytnutí individuální dotace Nadačnímu fondu pro podporu Fakultní 

nemocnice Hradec Králové na "Realizaci stipendijních programů NF pro podporu 

Fakultní nemocnice Hradec Králové pro školní roky 2021/22 a 2022/23".  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková, doplnil MUDr. Fink 

V předchozích letech v rámci vzájemných jednání mezi představiteli Královéhradeckého kraje, 

zástupci sídelních měst krajských nemocnic a Statutárního města Hradec Králové, ve kterém 

sídlí Fakultní nemocnice Hradec Králové, byla diskutována možnost vypsání stipendijních 

programů zaměřených na získání nelékařského zdravotnického personálu pro nemocnice na 

území Královéhradeckého kraje s tím, že stipendijní programy by měly být realizovány 

nadačním fondem, jehož zakladatelem (popř. jedním ze zakladatelů) bude příslušné město. Nově 

získaný personál by tak měl vždy působit v té nemocnici, kde je sídlo příslušného nadačního 

fondu. Z výše uvedeného důvodu byl zřízen též Nadační fond pro podporu Fakultní nemocnice 

Hradec Králové. 
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Již v roce 2018 byly Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje schváleny smlouvy o poskytnutí 

dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje pro zřízené nadační fondy měst. V té době byla pro 

potřeby zřizovaných nadačních fondů připravena odborem zdravotnictví „vzorová varianta“ 

stipendijního programu (včetně smluvní dokumentace), která vždy počítala s určitou participací 

příslušné nemocnice tak, aby byly zohledněny její aktuální potřeby. Je na uvážení správních 

rad příslušných nadačních fondů, zda se nechají inspirovat zaslaným vzorem, anebo zda si 

vytvoří vlastní stipendijní program. 

Z výše uvedeného důvodu žádá o dotaci i Nadační fond pro podporu Fakultní nemocnice Hradec 

Králové. V rámci realizace projektu „Realizace Stipendijních programů NF pro podporu Fakultní 

nemocnice Hradec Králové pro akademické roky 2020/21 a 2021/22 bylo podpořeno 6 

studujících a o další stipendia je zájem. Účelem poskytnuté dotace tedy bude realizace 

stipendijních programů, kdy se příjemce stipendia stane po dokončení příslušného studia 

zaměstnancem Fakultní nemocnice Hradec Králové, kde bude působit po předem definovanou 

dobu (36 měsíců). Na základě realizace stipendijních programů by tak mělo dojít ke stabilizaci 

NLZP a ke zkvalitnění poskytovaných zdravotních služeb Fakultní nemocnicí Hradec Králové.  

V současné době se Fakultní nemocnice Hradec Králové potýká s nedostatkem NLZP 

v oblastech uvedených v žádosti (příloha č. 1). Realizace výše popsaného stipendijního 

programu by mohla do budoucna garantovat „doplnění“ stavu NLZP, a to v těch oborech, 

v nichž je nedostatek NLZP k dnešnímu dni nejpalčivější. 

Orgánům Královéhradeckého kraje je předkládána žádost Nadačního fondu pro podporu Fakultní 

nemocnice Hradec Králové o poskytnutí individuální neinvestiční dotace na realizaci uvedených 

stipendijních programů. Současně je orgánům Královéhradeckého kraje je předkládán návrh na 

poskytnutí neinvestiční dotace Nadačnímu fondu pro podporu Fakultní nemocnice Hradec 

Králové ve výši 900 tis. Kč a návrh a uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Královéhradeckého kraje se Zdravotnickým nadačním fondem Královéhradeckého kraje dle 

přílohy č. 2 důvodové zprávy. 

Finanční prostředky jsou alokovány v kapitole 15 – zdravotnictví (ostatní běžné výdaje) a mají 

dopad do rozpočtu KHK. 

 

Diskuse: MUDr. Plzák, doc. MUDr. Heger, CSc., MUDr. Mašek, Ing. Kracíková, Mgr. Halajčuk 

MUDr. Fink - informoval o připravované schůzce ke vzdělávání ve zdravotnictví, která se 

uskuteční 13. června 2022 za přítomnosti zástupců středních a vysokých škol vzdělávajících 

budoucí zdravotnické pracovníky. 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 9             

Proti  - 0                    

Zdržel se - 1  

 

USNESENÍ 16/52/2022/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit poskytnutí účelové neinvestiční dotace Nadačnímu fondu pro podporu 

Fakultní nemocnice Hradec Králové, Československé armády 408/51, Hradec 

Králové, PSČ 500 03, IČ 09263497 ve výši 900.000,- Kč z ostatních běžných výdajů 

kapitoly 15 - zdravotnictví na rok 2022 dle důvodové zprávy a uzavření Smlouvy o 

poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje s Nadačním fondem pro 

podporu Fakultní nemocnice Hradec Králové, Československé armády 408/51, 

Hradec Králové, PSČ 500 03, IČ 09263497 ve znění dle přílohy č. 2 důvodové zprávy  
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K bodu 7 

Návrh na poskytnutí individuální neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu fondu 

Královéhradeckého kraje na realizaci projektu "Stipendijní programy Zdravotnického 

nadačního fondu Královéhradeckého kraje  

S návrhem seznámil MUDr. Fink 

Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje byl v květnu 2021 schválen strategický dokument 

s názvem: „Koncepce zdravotnictví Královéhradeckého kraje pro období 2021-2025“ (dále jen 

„Koncepce“). Koncepce definovala 11 rozvojových bodů, kterými je nutno se zabývat a hledat 

konsensuální řešení s nimi spojených problémů a nedostatků. Jedním ze zásadních problémů 

českého zdravotnictví (Královéhradecký kraj nevyjímaje), který se prolíná hned několika 

rozvojovými body Koncepce, je problém nedostatku zdravotnického personálu, a to personálu 

lékařského, ale i nelékařského. Tuto situaci není ze strany kraje možné a ani reálné řešit 

jednorázovým opatřením v krátkém časovém horizontu. Vhodným řešením se tak jeví zformovat 

několik vzájemně propojených aktivit směřujících k odstranění nebo eliminaci této hrozby.  

S ohledem na výše uvedené zaměřil Zdravotnický nadační fond Královéhradeckého kraje svoji 

činnost na realizaci stipendijních programů, jejichž cílem je získání nových lékařů ve vybraných 

specializacích pro působení v regionu Královéhradeckého kraje. Specializace pro jednotlivá kola 

stipendijních programů jsou stanoveny na základě aktuálního nedostatku u poskytovatelů 

zdravotních služeb a demografické skladby lékařů s akutní hrozbou v následujících letech. 

Stipendijní programy jsou určeny studentům závěrečných ročníků lékařských fakult, kdy 

těmto studentům nabízí Zdravotnický nadační fond Královéhradeckého kraje jednorázové 

stipendium za závazek vybrat si požadovaný specializační obor a setrvat u poskytovatele 

zdravotních služeb na území Královéhradeckého kraje po dobu minimálně 48 měsíců. 

Prostřednictvím dotačního portálu Královéhradeckého kraje byla podána žádost na poskytnutí 

neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu fondu Královéhradeckého kraje na projekt 

„Stipendijní programy Zdravotnického nadačního fondu Královéhradeckého kraje“ ve 

výši 6 mil. Kč (Příloha č. 1).  Cílem projektu je získání nového lékařského personálu pro 

lůžková zařízení poskytovatelů zdravotních služeb působících na území Královéhradeckého 

kraje. Stipendium jednomu studentovi bude činit maximálně 100 000,- Kč, v případě prioritních 

podporovaných oborů může činit stipendium maximálně 200 000,- Kč. Bližší specifikace o 

připravovaných stipendijních programech jsou uvedeny žádosti Zdravotnického nadačního fondu 

Královéhradeckého kraje. 

Ze strany Královéhradeckého kraje je nadační fond podporován dlouhodobě. První dotace ze 

strany kraje byla poskytnuta fondu na podporu stipendijních programů pro akademické roky 

2015/2016. Od roku 2016, kdy byla poprvé stipendia studentům vyplacena, se podařilo na území 

Královéhradeckého kraje získat pro poskytovatele zdravotních služeb cca 145 nových lékařů.  

Posledním vyhlášeným programem byla podpora studentů pro akademické roky 2020/2021. 

Orgánům Královéhradeckého kraje je předkládán návrh na poskytnutí neinvestiční dotace 

Zdravotnickému nadačnímu fondu Královéhradeckého kraje ve výši 6 mil. Kč a návrh a uzavření 

Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje se Zdravotnickým nadačním 

fondem Královéhradeckého kraje dle přílohy č. 2 důvodové zprávy. 

Finanční prostředky jsou alokovány v kapitole 15 – zdravotnictví (ostatní běžné výdaje) s 

dopadem do rozpočtu KHK 

 

Bez diskuse: 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 9             

Proti  - 0                   

Zdržel se - 1   
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USNESENÍ 16/53/2022/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit poskytnutí účelové neinvestiční dotace Zdravotnickému nadačnímu fondu 

Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové, PSČ 500 03, IĆ 

28813651 ve výši 6.000.000,- Kč z ostatních běžných výdajů kapitoly 15 - 

zdravotnictví na rok 2021 dle důvodové zpráv a uzavření Smlouvy o poskytnutí 

dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje se Zdravotnickým nadačním fondem 

Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové, PSČ 500 03, IĆ 

28813651 ve znění Přílohy č. 2 důvodové zprávy.  

 

 

K bodu 8 

Návrh na schválení příslibu profinancování služby „Zajištění protialkoholní a 

protitoxikomanické záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 2023–

2025“.  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková 

Zajištění činnosti Protialkoholní a protitoxikomanické záchytné služby (dále jen „záchytná 

služba“) ukládá Královéhradeckému kraji ust. § 89a odst. 4 zákona č. 373/2011 Sb., o 

specifických zdravotních službách, ve znění pozdějších předpisů, přičemž tato služba je 

zajišťována v rámci výkonu samostatné působnosti kraje.  

V současné době je záchytná služba zajišťována příspěvkovou organizací Královéhradeckého 

kraje, a to Protialkoholní záchytnou stanicí Královéhradeckého kraje. Protialkoholní záchytná 

stanice Královéhradeckého kraje má postavení poskytovatele zdravotních služeb ve smyslu 

zákona o zdravotních službách, přičemž nezbytným atributem pro zachování činnosti této 

organizace je soulad personálního a technického vybavení s platnou legislativou. Odbor 

zdravotnictví Krajského úřadu Královéhradeckého kraje obdržel informaci od MUDr. Vlastimila 

Kyrala, ředitele příspěvkové organizace Protialkoholní záchytná stanice Královéhradeckého 

kraje, o plánovaném odchodu do starobního důchodu. Dle sdělení MUDr. Vlastimila Kyrala 

bude funkci ředitele Protialkoholní záchytné stanice Královéhradeckého kraje vykonávat nejdéle 

do 31. 12. 2022. MUDr. Vlastimil Kyral je jediným kmenovým zaměstnancem uvedené 

příspěvkové organizace splňující kvalifikaci stanovenou platnou legislativou, která je nezbytná 

pro činnost záchytné služby jako takové. Odchodem MUDr. Vlastimila Kyrala do starobního 

důchodu tak hrozí reálné riziko zastavení činnosti příspěvkové organizace Protialkoholní 

záchytná stanice Královéhradeckého kraje z důvodu, že tato organizace nebude disponovat 

personálem s předepsanou kvalifikací.  

Nabízí se 3 možné varianty řešení vzniklé situace:  

1) Obsazení uvolněného místa osobou s patřičnou kvalifikací  

2) Zajištění záchytné služby prostřednictvím některé z nemocnic jako veřejné služby  

3) Zajištění záchytné služby externím poskytovatelem zdravotních služeb  

K jednotlivým variantám:  

Obsazení uvolněného místa osobou s patřičnou kvalifikací – Rada Královéhradeckého kraje 

vyhlásila již dvakrát výběrové řízení na obsazení pozice ředitele příspěvkové organizace 

Protialkoholní záchytná stanice Královéhradeckého kraje, přičemž v podmínkách účasti 

výběrového řízení byla specifikována též požadovaná kvalifikace. Ani do jednoho výběrového 

řízení se ke dni zpracování tohoto materiálu nepřihlásil žádný uchazeč splňující požadovanou 

kvalifikaci.  

Zajištění záchytné služby prostřednictvím některé z nemocnic jako veřejné služby – 

realizace uvedené varianty je možná pouze na základě vzájemné dohody mezi 

Královéhradeckým krajem a příslušnou nemocnicí.  
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Obecně lze konstatovat, že nemocnice nemají zájem na provozování záchytné stanice. S ohledem 

na platební morálku „klientů“ záchytné služby reálně hrozí zvýšená daňová zátěž nemocnice 

zajišťující záchytnou službu. Nehledě na tuto skutečnost musí subjekt, který poskytuje záchytnou 

službu, splňovat technické vybavení stanovené Vyhláškou č. 92/2012 Sb., o požadavcích na 

minimální technické a věcné vybavení zdravotnických zařízení a kontaktních pracovišť domácí 

péče. Uvedení konkrétního pracoviště příslušné nemocnice do souladu s uvedenou vyhláškou by 

jistě vyžadovalo „nějaký čas“ a neslo by s sebou značné finanční náklady.  

Zajištění záchytné služby externím poskytovatelem zdravotních služeb – jedná se o variantu, 

kterou se vydaly některé kraje ČR (Jihomoravský kraj, Plzeňský kraj). Tato varianta 

předpokládá, že by došlo k výběru dodavatele služby „Zajištění protialkoholní a 

protitoxikomanické záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 2022–2025“ na 

základě veřejné zakázky realizované v souladu se zákonem č. 134/2016 Sb., o zadávání 

veřejných zakázek. Je však otázkou, zda existuje na území Královéhradeckého kraje subjekt, 

který by měl zájem se přihlásit do uvedeného zadávacího řízení a pokud ano, zda by tento 

subjekt dokázal splnit poměrně vysoké požadavky na personál a technické vybavení stanovené 

příslušnými právními předpisy. Je rovněž nezbytné zmínit, že v případě, kdy by se podařilo 

„vysoutěžit“ externího poskytovatele záchytné služby, přestala by příspěvková organizace 

Protialkoholní záchytná stanice Královéhradeckého kraje vykonávat svoji činnost.  

Odbor zdravotnictví Krajského úřadu Královéhradeckého kraje se snaží najít nejvhodnější 

možné řešení, kdy varianta „Zajištění záchytné služby externím poskytovatelem zdravotních 

služeb“ je považována až za tu poslední. Pro případ, že by však bylo nezbytné realizovat 

veřejnou zakázku, je třeba respektovat příslušná ustanovení zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání 

veřejných zakázek, ve znění pozdějších předpisů a Směrnice č. 3 Rady Královéhradeckého kraje, 

kterou se stanovuje postup Královéhradeckého kraje při zadávání veřejných zakázek, na jejichž 

základě platí: „Veřejnou zakázku je možno realizovat pouze za předpokladu zajištění jejího 

rozpočtového krytí v souladu s právními předpisy“.  

Kvalifikovaný odhad nákladů na Zajištění protialkoholní a protitoxikomanické záchytné 

služby na území Královéhradeckého kraje v období 2023–2025, který provedlo oddělení 

zdravotní péče a ekonomiky krajského úřadu, činí 45 mil. Kč (náklady příspěvkové 

organizace Protialkoholní záchytná stanice Královéhradeckého kraje na zajištění služby v roce 

2021 činily 13,511 mil. Kč).  

Pro případ, že by pro zajištění záchytné služby bylo nezbytné realizovat veřejnou zakázku 

(varianta č. 3), nebo pro případ, kdy by tato služba byla zjištěna prostřednictvím některé z 

nemocnic jako veřejná služba (varianta č. 2), je orgánům Královéhradeckého kraje předkládán k 

projednání návrh na schválení příslibu profinancování služby „Zajištění protialkoholní a 

protitoxikomanické záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 2023–2025“ ve 

výši 45.000.000 Kč.  

Realizace služby se řídí platnou legislativou a směrnicemi Královéhradeckého kraje. na základě 

přijatého usnesení bude financování služby „Zajištění protialkoholní a protitoxikomanické 

záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 2023–2025“ zajištěno příslibem 

profinancování služby – rozpočet Královéhradeckého kraje - kap. 15, ve které při sestavování 

rozpočtu bude vždy alokována příslušná částka na daný rok. 

Diskuse k tématu: MUDr. Mašek, Ing. Kracíková, MUDr. Fink, MUDr. Plzák, Ing. Bášová 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 10             

Proti  - 0                    

Zdržel se - 0   
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USNESENÍ 16/54/2022/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit příslib profinancování služby „Zajištění protialkoholní a protitoxikomanické 

záchytné služby na území Královéhradeckého kraje v období 2023–2025“ dle 

důvodové zprávy 

 

 

K bodu 9 

Nabídka nepotřebného majetku svěřeného příspěvkové organizaci Zdravotnická 

záchranná služba Královéhradeckého kraje.  

TENTO BOD BYL Z PROGRAMU JEDNÁNÍ STAŽEN 

 

 

K bodu 10 

Různé  

• NIS  

Informaci k současnému stavu implementace v krajských nemocnicích podal Mgr. Halajčuk 

Celý projekt NIS do nemocnic KHK provádí firma ICZ. Od roku 2019 probíhá postupná 

implementace v krajských nemocnicích, přičemž v každé krajské nemocnici jsou jiné nároky, 

které je potřeba přizpůsobit přímo na systém v konkrétní nemocnici. Závěrečný termín předání 

NIS do nemocnic byl nově s ohledem na „covidové období“ stanoven na 16. prosince 2022 

Aktuální stav probíhající implementace není bezproblémový, podle smluvních vztahů se musí 

postupovat dle harmonogramu a projektové dokumentace, což je podmíněno oboustrannou 

součinností. Je zřízen řídící a projektový výbor NIS. Projektový výbor projednává a dále předává 

všechny podněty připomínky k funkčnosti NIS řídícímu výboru. Řídící výbor pak předkládá 

Radě Královéhradeckého kraje k posouzení a projednání všechny navržené změny. 

Nejdále jsou v implementaci NIS v Oblastní nemocnici Trutnov, kde je také zachyceno nejvíce 

problémů, které se snaží postupně řešit. Projekt probíhá podle harmonogramu, zatím není 

objektivní důvod pro změny.  

Zájem Královéhradeckého kraje je, aby došlo k plné implementaci NIS v krajských nemocnicích 

s výrazným zlepšením zdravotnických služeb a komfortnějších podmínek pro práci 

zdravotnických pracovníků s prospěšný využitím dotace, kterou kraj na tento projekt získal. 

 

Diskuse: 

MUDr. Šidáková  

Uvedla řadu problémů, které při testování tohoto systému v nemocnici Trutnov vznikají a jsou 

nepříjemné a nekomfortní pro zdravotníky, kteří s nimi v plném provozu pracují. Dále se zmínila 

o problémech v komunikaci s pracovníky implementující firmy. Uvedla řadu zásadních 

pochybení a nefungujících částí systému, ale přesto s tím, že ráda uvítá a přijme nový NIS, ale 

žádá o celkové zlepšení funkčnosti systému a komunikace při zavádění do praxe. 

 

Další diskuse k tématu:  

MUDr. Fink,  Ing. Kracíková, MUDr. Mašek, p. Netolická, Mgr. Halajčuk, MUDr. Plzák, Ing. 

Šturma, JUDr. Ing. Cogan 

 

• Ing. Kracíková navrhla, aby se příští jednání výboru zdravotního konalo v jedné z krajských 

nemocnic spojené s prohlídkou prostor. 

 

Další příspěvky a návrhy k projednání nebyly členy výboru vzneseny. 
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K bodu 11 

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, Ing. Kracíková poděkovala členům výboru a hostům za účast na 16. jednání výboru 

zdravotního a v 16:40 hodin bylo pak jednání výboru ukončeno.  

  

Příští jednání výboru zdravotního se koná 29. srpna 2022,  

dle odsouhlasení členů výboru v Městské nemocnici Dvůr Králové nad Labem 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa   

 

 

 

 

 

 

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


